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Aktuálně uprostřed léta

AKTUÁLNĚ

Prázdniny jsou v plném proudu a s nimi i dětské
tábory. Na nich nesmí chybět různé soutěže a hry.
K oblíbeným akcím patří i táborové poutě, kde si
děti mohou vyzkoušet svoji zručnost, obratnost
a odvahu stejně tak jako na běchovickém Dětském
dni, ze kterého je náš snímek.

Mimořádné zasedání
ZMČ Praha-Běchovice

* 25. 7. 2005 od 19.00 hodin *

Zasedání ZMČ Praha-Běchovice
* 14. září 2005 od 18.00 hodin *

Velkoobjemové kontejnery
* 13. srpna od 10.00 hod. *

Pošlete nám své zdařilé fotografie
z dovolených, rádi je zveřejníme

na našich stránkách.
 Čekáme i na zajímavé příběhy.

zb@jechsoft.cz
Nečekejte na poslední den uzávěrky!

Dovolte mi, uprostřed léta, podělit se s vámi o několik aktuál-
ních informací.

Oblast rozvoje technické vybavenosti MČ financuje, připravuje
a po technické stránce zajišťuje realizaci přímo hl. m. Praha pro-
střednictvím Odboru městských investic a jeho mandatáře, firmy
ZAVOS, na základě požadavků MČ Praha-Běchovice.

V letošním roce by měla být realizována rekonstrukce chodníku
pod železničním mostem na ulici Mladých Běchovic, nový chod-
ník od ulice V Okálech k mostu přes Běchovický potok, rekon-
strukce povrchu ulice Ke Třem mostům a dokončena oprava spojo-
vacího chodníku mezi Běchovicemi I a nádražím. Věřím, že se
podaří realizovat i nové spojovací chodníky v parku Rubešův sad
a v parku u Mistra Jana Husa včetně osazení novými lavičkami.
Na spojovací chodníky v parcích se v současné době dokončuje
projektová dokumentace pro stavební řízení.

Dále jsme uplatnili požadavek na zpracování technické doku-
mentace s realizací v roce 2006 dalších spojovacích chodníků:
chodník od mostu přes Běchovický potok podél potoka ke komuni-
kaci Na Blatově, chodník od ulice Mladých Běchovic do Klánovic-
kého lesa (obnova bývalé cesty) a chodník od ulice V Potočinách
do ul. Ke Třem mostům. Doufáme, že se podaří i jejich realizace.

Do této oblasti patří i veřejné osvětlení. Již delší dobu uplatňuje-
me požadavek na veřejné osvětlení ulice K Jelenu a chodníku za
fotbalovým hřištěm podle garáží k ulici V Okálech. Dle informace
pana ing. Skály z podniku Eltodo se v současné době dokončuje
technická dokumentace pro stavební řízení a obě akce by se měly
realizovat v roce 2006.

Světly řízená křižovatka ulic Českobrodská a Mladých Běcho-
vic nesporně zvýšila bezpečnost dopravy a hlavně chodců v této
oblasti. Provizorní stavba by měla být do konce letošního roku
nahrazena stavbou trvalou. Dle informace paní Ing. Bursíkové
z firmy Eltodo je ve stavebním řízení dokumentace nasvícení
a vybavení „blikajícími panáčky“ přechodu přes Českobrodskou
z ulice Richterova. Paní inženýrka předpokládá realizaci dovy-
bavení přechodu do konce října letošního roku.

Nebezpečným místem na Českobrodské ulici zůstává křižo-
vatka Českobrodská s ulicí Do Říčan. O problému této křižovatky
bylo napsáno již mnoho řádků. Nezbývá nám než aktivně půso-
bit, aby konečně došlo k dohodě mezi Odborem správy majetku

(Dokončení na straně č. 2)
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33. ZASEDÁNÍ ZMČ

Dne 27. 6. 2005 proběhlo mimořádné zasedání ZMČ
Praha-Běchovice. Ve zpravodaji přinášíme výběr ze zá-
pisu z jednání. Celé znění je k dispozici na ÚMČ a na
www.praha-bechovice.cz.

Hlavním důvodem mimořádného jednání Zastupitel-
stva MČ Praha-Běchovice bylo předložení zprávy o ne-
naplnění příjmové části schváleného rozpočtu na rok
2005 a s tím souvisejících problémech s vyplácením
příslušné části dotace pro ZŠ na rok 2005. Přes hlavní
prázdniny je nutné zajistit opravu havárie topení, plynu
a opravu oken v ZŠ a proplácení došlých faktur za služby
v souvislosti s hlavní činností MČ a ÚMČ. Po předne-
sení informace navrhl Ing. Santolík řešit tento stav „půjč-
kou“ z rezervního fondu do doby, než bude naplněna
příjmová stránka dle schváleného rozpočtu. Pan Slad-
ký ubezpečil zastupitele, že ředitel ZŠ nechal posoudit
stav odborníky, kteří konstatovali, že důvodem vyso-
kých teplot ve třídách v letních měsících jsou nevhod-
ná okna. Rovněž nechal posoudit i jiné stavební prvky
a izolace. V diskuzi podpořila pana Sladkého paní Hláv-
ková, která potvrdila, že ředitel s odborníky posuzovali
několik možností a že varianta výměny skel střešních
oken byla posouzena jako jediná možná s ohledem na
efektivnost a výsledek. Zastupitelstvo po projednání
souhlasilo s bezodkladným zahájením prací na likvida-
ci havárie v ZŠ a jejím financováním pomocí přesunu
financí. Po naplnění příjmové části rozpočtu MČ se
shodná finanční částka převede zpět do rezervního
fondu MČ.

Ing. Santolík informoval:

– o přidělení účelových dotací MČ hl. m. Prahou,
– o přihláškách do výběrového řízení na dodavatele na

rekonstrukci sportovního areálu CHANOS – třetí etapa
a navrhl složení výběrové komise pro toto výběrové
řízení. Zastupitelstvo souhlasí se složením výběrové
komise ve složení: ing. arch. Radko Bubník, Ing. Ota-
kar Vondráček, Petr Kafka, Michal Jiřík a Josef Jáchym.
Tajemníkem výběrového řízení je jmenován pan Richter.
– o řešení stížnosti pana Zemana z ul. Pšeničná na
zatékání vody z ulice do vjezdu a na pozemek rodinné-
ho domu. Zastupitelstvo zmocňuje starostu k podpisu
objednávky pro firmu EKIS spol. s r.o. na provedení
úpravy ulice Pšeničná.
– o výsledcích srovnání nákladů na provoz sportovní-
ho areálu CHANOS před pronájmem a po pronájmu,
– o stavu majetku MČ,
– o problému reklam místních podnikatelů na objek-
tech MČ a na vývěsních tabulích spravovaných ÚMČ.
Požádal pana Jiříka, aby bytová komise pomohla (na-
vrhla způsob řešení) při řešení tohoto problému a pří-
padně zpracovala pravidla pro poskytování ploch pro
reklamu pro místní podnikatele. Vyplynul úkol pro Úřad
MČ (pan Richter) předložit na příští zasedání ZMČ pře-
hled o reklamách na objektech a pozemcích MČ.
Ing. Vondráček měl připomínku k zeleným pásům u ulic
v Běchovicích 2, kde při výjezdech z některých ulic
není vidět do křižovatky (vysoká tráva a neupravené keře).

Podle zápisu Josefa Jáchyma
zpracoval Jan Jech

32. ZASEDÁNÍ ZMČ

Dne 13. 7. 2005 proběhlo 33. zasedání ZMČ Praha-
Běchovice. Přinášíme výběr ze zápisu z jednání. Celé
znění je k dispozici na ÚMČ a na www.praha-bechovi-
ce.cz.

V úvodu jednání přednesl starosta zprávu o činnosti
ÚMČ od 31. do 33. zasedání ZMČ.

Pan Sladký informoval o nutnosti jmenovat tři členy
do orgánu „ŠKOLSKÁ RADA“. Byli vybráni tito tři čle-
nové za zřizovatele: pan Sladký, pan Jiřík a slečna
Zemanová. Pan Sladký dále informoval o nutnosti do-
plnit Výbor pro výchovu a vzdělávání MČ Praha-Bě-
chovice o zaměstnance úřadu po uvolněném místě po
Ing. Kutišové.

Ing. Santolík (za DPS) informoval o výsledku audi-
tu u této příspěvkové organizace. Předložil žádost ře-
ditelky DPS k vyjádření ZMČ k hospodářskému vý-
sledku za rok 2004, který je minusový.

Ing. arch. Bubník informoval:
– o projednávání žádosti paní Renaty Cvetkovské a do-

poručil záležitost předat komisi životního prostředí,
– o jednání komise o žádosti paní Evy Kuncové ve

věci narovnání vlastnických vztahů,
– o cenové nabídce pana Picky na opravu kotle v tělo-

cvičně. ÚMČ osloví další odborné firmy,

hl. m. Prahy a Skanska ŽS a.s. o majetkových vzta-
zích a nebezpečná křižovatka mohla být smysluplně
rekonstruována.

Stručně o stavu přípravy rychlostních komunikací.
Projektová dokumentace pro územní rozhodnutí je pro-
jekčními ateliéry zpracována a předána investorům. Její
projednávání ve stavebním řízení bude zahájeno patr-
ně až na jaře 2006. Do té doby ji nebude mít MČ
k dispozici. Měl jsem možnost nahlédnout do někte-
rých výkresů a mohu konstatovat, že je zapracována
řada požadavků MČ Praha-Běchovice a konstatovat
vstřícnost ze strany investorů maximálně ochránit obyt-
nou část Běchovic před nepříznivými vlivy provozu na
budoucích komunikacích. Podrobnější informace ke
stavbě rychlostního silničního okruhu Prahy mezi Bě-
chovicemi a Nupaky a přeložce Českobrodské 1/12
napíši v příštím čísle Života Běchovic.

Přeji vám všem hezké prožití léta.
Ing. Jiří Santolík, starosta MČ
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Slečna Zemanová seznámila se souhrnnými připo-
mínkami MČ v oblasti dopravy. Po přednesení zprávy
starosta informaci doplnil a upozornil na materiál od
pana Horáka (občanské sdružení „Zdravé životní pro-
středí“). Pan Horák informoval, že sdružení prozatím
vypracovalo pouze stanovisko ke stavbě 511, protože
nevěděl, že je požadavek i na  stavbu I/12. Požádal
proto o delší čas k přípravě materiálu. Starosta při dis-
kuzi s panem Horákem upozornil, že prozatím není
k dispozici ani projektová dokumentace pro tyto stav-
by. Starosta konstatoval, že jednání bude přeloženo
na další  zasedání ZMČ.

Ing. Santolík
– podal informaci k plné moci pro SOKOL Běchovice 2,
– informoval o částečném naplnění příjmové části roz-

počtu (daně),
– informoval zastupitele o schůzce dne 25. 7. 2005

v 16.00 hodin, na které se budou diskutovat otázky
výstavby dvou bytových domů u č.p. 8,

– o žádosti firmy Zavos o stanovisko k projektové do-
kumentaci na akci „stavba č. 3127 TV Běchovice,
etapa 0006, komunikace ostatní – chodníky“. Zastu-
pitelstvo s touto dokumentací souhlasí.

– o jednání komise ve věci žádosti manželů Hájko-
vých  o zabezpečení odtoku vody u garáží v ul. Do
Panenek. Úřad MČ zařadí úpravu komunikace do
investičních akcí na rok 2006.

– o jednání komise ve věci žádosti pana Pavla Čížka
o stanovisko k napojení do dešťové kanalizace. Ko-
mise výstavby souhlasí za předpokladu, že ul. Jo-
sefa Němce bude uvedena do  původního stavu.

– o jednání komise ve věci žádosti pana Ing. Jarosla-
va Pleskače o vyjádření k projektové dokumentaci
z hlediska ochrany ovzduší na stavbu „Skladová hala
Běchovice“. Úřad MČ předá dále k vyjádření KŽP
a napíše stanovisko ke stavebnímu povolení z hle-
diska ochrany ovzduší.

– o jednání komise ve věci žádosti pana Pavla Císaře
o zaměření kanalizační přípojky. Žadatel se musí
obrátit s žádostí na správce kanalizace (PVK a.s.).

– o jednání komise ve věci vyhlášení záměru hl. m.
Prahy na prodej pozemků  v kat. území Běchovice.
Zastupitelstvo s prodejem nesouhlasí! Důvodem je
skutečnost, že u pozemku parc. č. 793/1 žádala MČ
o svěření a na obou je plánován „Parkový a odde-
chový areál Běchovice“.

– o skutečnosti, že bylo zahájeno  řízení o přezkou-
mání územního rozhodnutí pro logistickou halu
(SETTO CZ. s.r.o.) v mimo odvolacím řízení,

– o jednání komise o žádosti firmy ÖMV Česká re-
publika, s.r.o. o umístění reklamního motivu na dům
č.p. 8. Je nutné podrobněji specifikovat podmínky
(velikost, dobu a návrh ceny)  pro umístění této re-
klamy.

– o jednání komise ve věci žádosti MHMP o vyřešení
majetkových vztahů u komunikace na pozemku
parc. č. 418/3 v kat. území Běchovice. ÚMČ souhla-
sí s odejmutím komunikace a převedením zpět na
MHMP.

– o jednání komise ve věci žádosti na odprodej parce-
ly č. 585 v kat. území Běchovice (manželé Gabrielo-
vi, ul. Jos. Němce 107). Až budou vyjasněny hranice
pozemku (přeměřeny) bude věc projednána  ZMČ
s návrhem na vyvěšení záměru na prodej pozemku.

– o jednání komise ve věci žádosti Skanska CZ a.s.
o vyjádření k projektové dokumentaci pro stavební
povolení na přemístění haly M-Cyklus. Komise sou-
hlasí a věc předává k vyjádření komisi životního pro-
středí.

– o jednání komise ve věci žádosti Petra Dudy –
PROKON o vyjádření k projektové dokumentaci na
stavbu  „TR 110/22 kV Běchovice – rekonstrukce
R 22 kV“ z hlediska ochrany ovzduší. Ve stanovisku
je nutné upozornit, že po prostudování projektové
dokumentace komise nedoporučuje realizovat sep-
tik.

Zvířátka pozor!
CHOVATELSKÉ POTŘEBY

Praha 9-Újezd nad Lesy
Na Rohožníku v areálu Julius Meinl

Krmiva a mražené maso pro psy, kočky,
hlodavce, ptáčky, rybičky i terárijní zvířata,
mouční červi, cvrčci, steliva, hajátka,
klece, misky, vodítka, knihy,
výcvikové pomůcky.
Nabídka živých hlodavců.
Chovatelská inzerce zdarma.

Ucelené vyživovací programy:
Purina * Eukanuba * Royal Canin *
Eagle Pack Nutro
Acana * K9 * Nutram * Animonda
Proti blechám a klíšťatům:

 obojky, postřiky, šampóny.

Přijímáme platební karty,
nabízíme odvoz zboží
do vašeho domova ZDARMA.

OTEVŘENO
PO – PÁ od 10 do 18 hodin
v SOBOTU od   9 do 12 hodin.

Informace na telefonu:
608 982 295,
608 774 070,
281 970 757.
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stavební systém ECOTON (dovoz Německo), velmi výhodné ceny, SUPERTHERM
POROTHERM, THERMBLOCK dále YTONG, PORING, veškeré cihly, překlady,
stropní systém MIAKO a HURDIS – slevy až 20%
řezivo latě, prkna, trámy, fošny, krovy na zakázku
střešní tašky BRAMAC, KM BETA, TONDACH a ostatní systémy (plech, lepenka)
cement, vápno, malty, omítky, betony, štuky, lepidla, sádry, sanační omítky, keraštuk,
penetrace KNAUF, BUILDING – slevy až 15%
tepelné izolace ORSIL, ISOVER, polystyren, lepenky, tekuté lepenky – slevy až 15%
barvy, ředidla, akrylát, PU pěny, silikáty DEN BRAVEN – slevy až 10%
dveře, okna, zárubně, hutní materiál, bet. sítě, žebírková ocel – slevy až 10%
kompletní sádrokartonový systém KNAUF – slevy až 15%
vnitřní a fasádní barvy PRIMALEX – slevy až 10%
betonové dlažby a obklady, keramické dlažby a obklady – slevy až 10%
velký výběr nářadí, žebříky, ochranné pomůcky aj. – slevy až 10%
ztracené bednění, betonové tvárnice, plotové prvky, obrubníky
komínový systém SCHIEDEL – slevy až 10%
střešní okna VELUX, PRIMA FENESTRA – slevy až 10%

(slevy z ceníku výrobců)
+ rozvoz materiálu LIAZ s HR, IVECO s HR 14 m
+ kompletní zásobování staveb a kamionové dodávky
+ základní slevy pro staveb. firmy a individuální slevy dle domluvy ve stavebninách

STAVEBNINY STAKO
Sulovická 1234, Praha 9-Újezd nad Lesy

Tel: 281 972 245-6, 724 271 834, 728 874 254
e-mail: stako@volny.cz

®

Akce SRPEN:

– informoval o nutnosti svolat mimořádné zasedání
ZMČ na den 25. 7. 2005 v 19.00 hodin (projednávat
se budou otázky související s přidělenými dotacemi
na zateplení tělocvičny a výstavbu MŠ),

– informoval o nabytí právní moci územního rozhod-
nutí na stavbu nové MŠ,

– informoval o návrzích zastupitelů na využití stávají-
cích i nově plánovaných budov MČ (písemně pouze
3 návrhy – pan Sladký, Ing. Vondráček, slečna Ze-
manová). O této záležitosti bude ZMČ rozhodovat
až v říjnu 2005, do té doby ostatní zastupitelé pře-
dají na ÚMČ své návrhy.

– požádal tajemníka ÚMČ o informaci k reklamním plo-
chám na budovách a  pozemcích  MČ a v periodiku
MČ. Zastupitelstvo souhlasí s navrženým ceníkem,
který je k nahlédnutí na ÚMČ.

– informoval o dopisu od firmy SETTO CZ s.r.o. –  žá-
dost o odklad platby.  Zastupitelstvo bere dopis na vě-
domí a přesto trvá na dodržení platné kupní smlouvy.

Starosta podal informaci k zateplení tělocvičny a in-
formoval o návrhu Ing. Vondráčka na výběr firem dle
dostupných informací na internetu. Zastupitelstvo sou-
hlasí s oslovením vybraných firem na akci zateplení
obvodového pláště tělocvičny CHANOS v celkové
ceně do 2 000 000,- Kč s tím, že zateplení bude vyho-

vovat platným předpisům na zateplení. V ceně bude
zahrnuto vypracování projektové dokumentace, která
bude zpracována a potvrzena autorizovaným projek-
tantem. Uchazeč podá svou nabídku tak, aby byla na
ÚMČ Praha-Běchovice doručena nejpozději do 25. 7.
2005 do 15.00 hodin.

Na závěr byly připomínky z řad občanů.
Podle předběžného zápisu Josefa Jáchyma

zpracoval Jan Jech

Bagry se zaryly do půdy a vytvořily tak prostor pro garážová stání
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německé armády. Němci v obci stále hlídkovali, a tak
situace byla pro nás stále nevyjasněna.

Vyšel jsem konečně sám na silnici před Starou Poš-
tu a tam jsem Kochovi s radostí ohlásil, že je konec
války, že Němci složili zbraně. Jako když mu nůž do
těla vrazí, počal Koch na mě křičet: „Táhněte domů,
tady se bude střílet!“ Vedle něj se postavila dvojice oz-
brojených vojáků, a proto nezbylo než uposlechnout.

Dne 8. května a celou noc na 9. května jezdily prou-
dy německých vojsk z místa na místo. Pozorovali jsme
ten chaos a zdálo se nám, že přihlížíme kolovému honu
na zajíce. Ráno nebylo po nepříteli ani stopy. Autodo-
pravce Jaroslav Průša v doprovodu několika odváž-
ných žen odvážel plné nákladní auto poživatin všeho
druhu do ústředního lazaretu v Praze.

Zmizením vojska nám nastaly klidnější chvíle, přes-
tože nám docházely různé zprávy, většinou podpořené
fantazií. Lidé všude viděli nepřátele. Mimo jiné nám při-
šla zpráva, že za Stachovými u panského stohu je tlu-
pa SS, čítající 50 osob. Zjistil jsem, že se nejednalo
o Němce, ale že tam naši lidé rabovali Řezníčkovy za-
bavené a u stohu složené starožitné zbraně. Byla to
sbírka vzácných kusů s vysokou hodnotou. Naložili
jsme plný vůz a odvezli k uskladnění na národní výbor.
Doufal jsem, že těmito palcáty, helmami, brněními,
sudlicemi, halapartnami a mnoha pistolemi různých
národů bude jednou vyzdobena muzejní místnost obce.
Bohužel o zbraních se dozvěděl přičiněním některého
našeho „dobrého" občana Fond národní obrany a pro
zbraně si přijeli.

Válka skončena! Jaký to radostný výkřik po sedmi
letech utrpení. Všichni bez rozdílu jsme slibovali po-
slušnost zákonům republiky. Všichni jsme slibovali pra-
covat pro blaho republiky a jejího lidu, protože jsme si
byli vědomi nesmírného ulehčení. Bylo nám jasno, že
teprve nyní se můžeme spokojeně vyspat.

Z kroniky připravil Jaroslav Sladký

Historické okamžiky, jak je zaznamenal
v kronice pan František Říha

V neděli 6. května silně pršelo. Přesto konaly stráže
a spojky spoje povinnosti. Odpoledne bylo hlášeno, že
z Českého Brodu vyrazila posádka SS, která má asi
1 200 mužů a 15 tanků a obsazuje Úvaly. Posílili jsme
proto čtyřiceti muži a dvěma kulomety Újezd nad Lesy.
Přes všechno úsilí byl odpor revolucionářů v Úvalech
zlomen a v neděli v noci prorazil nepřítel do Běchovic,
které obsadil. Naše revoluční garda musela ustoupit
k Dubči. Ve 23. 00 hodin bylo nařízeno starostovi, aby
zajistil odstranění barikád. Vlajky a prapory byly ve
spěchu sejmuty a schovány. Nastal znovu strach a hrů-
za. Odstraňování barikád si vyžádalo mnoho času,
a tak teprve k ránu 7. května mohli Němci projet smě-
rem na Prahu.

Od 3. 00 hodin byly v obci dům od domu prováděny
německou policií společně s vojskem domovní prohlíd-
ky. Velitel nařídil, aby se všichni muži , kteří jsou právě
v obci, dostavili na sportovní hřiště. Několika rukojmím
hrozila smrt zastřelením, ostatní muži po nějaké době
mohli jít domů. Největší obavu jsme měli z raněných
vojáků, kteří se belhali obcí. Obávali jsme se, že nás
vyzradí.

Snad proto, že Němci měli vratkou půdu pod noha-
ma, neprovedli žádné násilí. Zajistili a zabrali pro sebe
část vlaku s potravinami a nařídili, aby naše obec za-
opatřovala pro lazaret stravu. Několik našich sousedek
muselo v hostinci U Koruny nabídnout svoje kuchař-
ské umění, aby se nepřítel nasytil. Po dvanácté hodině
byla obsazena i Nová Dubeč a tamnímu občanstvu
nařízeno odevzdat během hodiny ukořistěných 300 kusů
zbraní, jinak, že bude osada rozmetána. Na Novou
Dubeč namířená děla dosvědčovala skutečnost pohrů-
žek. Není známo proč, ale jistě štěstím pro novodu-
bečské bylo, že po půl hodině bylo vojsko odvoláno
a kvapem odjelo ku Praze.

V noci ze 7. na 8. května jsme pozorovali rychlé po-
hyby německých vojsk, přijíždějících od Kolína. Na-
šim četám bylo zakázáno střílet, a tak byl ponechán
volný průchod vojsku do větších posádek, kde došlo
k odzbrojení. Hlídkovali jsme tajně, neboť nepřátelé ne-
ustále projížděli obcí, plížili se kolem stavení, poléhali
za ploty a jejich slídivé oči sledovaly každého člověka.
Z přílišného shonu důstojníků bylo vidět, že sláva „ne-
porazitelné“ armády je již skončena.

V obci byl celkem klid. Na silnici u sadu Mistra Jana
Husa stála dvě nákladní auta s naloženými zavazadly
novodubečských Němců a Řezníčka. Do poslední chví-
le bláhovci doufali v záchranu a vítězství Říše. Mezi
tím státní rozhlas nepřestával hlásit úplnou kapitulaci

STALO SE PŘED 60 LETY

Čilý stavební ruch nastal 10. června v místech bývalého statku
číslo 8. Stavební buňky ožily.
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ČSOB Pojišťovna pro vás připravila služby v místě vašeho bydliště.

Ve dnech:
25. srpna, 8. září, 22. září, 6. října, 20. října a 3. listopadu 2005

vždy od 14.00 do 19.00 hodin
v zasedací místnosti ÚMČ, Za Poštovskou zahradou 479

 vám zdarma nabízíme konzultace
 ohledně vašeho pojištění a informace o našich produktech.

Nabídka našich produktů:

Pojištění nemovitosti
Pojištění domácnosti
Životní pojištění
Vkladové pojištění s výhodným úročením vkladu
Pojištění dětí a rodičů
Povinné ručení
Havarijní pojištění
Samostatné úrazové pojištění

Informace vám poskytne finanční poradce: Helena Řepová, tel. 723 674 216
Ivana Foglarová tel. 605 266 114

MARKÉTA  REPREZENTOVALA

Členka gymnastic-
kého oddílu Běchovi-
ce, který vede MUDr.
Viera Zemanová se
zúčastnila 11. června
Mistrovství České re-
publiky v moderní
gymnastice, které se
uskutečnilo v Liberci.
Markéta Horáková
(první zleva) předved-
la cvičení bez náčiní
a cvičení se šviha-
dlem. Cvičení bez ná-
činí se jí podařilo vel-
mi dobře a rozhodčí ji
umístili na 7. místo.
Celkově skončila ve
své kategorii III. VTp
uprostřed startovního
pole na pěkném devá-
tém místě.

Gratulujeme!

Připomínáme, že velkoobjemové kontejnery
budou přistaveny na obvyklých stanovištích

13. srpna od 10.00 hodin.
Zachovejte v jejich okolí pořádek!
NENÍ zajištěna likvidace zeleně!!!

Posledním zvoněním skončil stý rok běchovické školy.
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Léto nepřináší jen samé příjemné zážitky, ale při-
chází s ním i velké množství bouřek. Každá bouře bývá
doprovázena elektrickými výboji (blesky), srážkami (pří-
valové deště, krupobití), nebo prudkým větrem či jeho
nárazy. Proto jsem se snažil získat bezpečnostní po-
kyny při takovýchto situacích.

Elektrické výboje (blesky)

Za bouřky není žádné místo absolutně bezpečné –
jsou jen místa poměrně bezpečná (například dobře
uzemněné zděné, kamenné nebo železobetonové bu-
dovy) nebo automobily s uzavřenou plechovou karosé-
rií, a naopak místa vysloveně riziková. Blesk si vždy
hledá pro něj nejkratší a nejvodivější cestu do země.
Proto nejčastěji zasáhne nejvyšší nebo nejlépe vodivé
objekty v krajině. Měli bychom se snažit vyvarovat si-
tuace, při které se staneme doslova hromosvodem
(ať již z důvodu nejvyšší polohy v okolí či zvyšováním
své vodivosti). Nebezpečnou se situace stává v oka-
mžiku, kdy již vidíme jednotlivé blesky, akutní nebez-
pečí hrozí, když již slyšíme i hřmění. Čím je doba mezi
bleskem a zahřměním kratší nebo čím je hrom hlasi-
tější, tím je riziko větší.  Za nejvíce rizikové lze pova-
žovat následující situace:

Pohyb osob v otevřené krajině nebo na jakémkoliv
vyvýšeném místě; extrémně nebezpečným je pohyb
na horském hřebeni a vrcholech hor.

Pobyt na vodní hladině (řek, přehrad, rybníků, jezer,
moře) jako plavec, v člunu, na lodi, surfovacím prkně,
nafukovací matraci, ...

Pohyb v otevřené krajině, kdy máme
u sebe jakékoliv větší kovové předměty
(např. jízdní kola, deštníky, golfové hole,
krosny s kovovou kostrou, zeměměřičské
či fotografické stativy, ...) nebo se jich dotý-
káme (např. pevné řetězy na horách).

Pobyt pod vzrostlejšími stromy. Pozor –
některé nižší stromy mohou mít výrazně
hlubší kořeny než třeba okolní vyšší smrky
a díky tomu jsou výrazně vodivější. Za bouř-
ky je lepší vyvarovat se blízkosti jakýchko-
liv vzrostlejších stromů, nejen těch nejvyš-
ších!!!

Pobyt v blízkosti stožárů (nejen kovo-
vých!), sloupů veřejného osvětlení, a poblíž
elektrického vedení.

Pobyt na jakýchkoliv otevřených vozidlech
– sportovních, stavebních, či zemědělských,
cyklistických kolech a motorkách.

Telefonování pevnými linkami (a to i v uza-
vřených chráněných místnostech), práce
s počítačem (zpravidla je spojen nejen
s elektrickou sítí, ale i s telefonní sítí přes
modem) či jakýmikoliv elektrospotřebiči
připojenými k rozvodné síti.

Kontakt s vodou z vodovodu (mytí rukou či nádobí,
sprchování).

Pobyt pod skalním převisem, ve vchodu do jeskyně
nebo jakékoliv šachty.

Pokud jsme v blízkosti bouřky, může být nebezpeč-
ným i pouhé vystupování z auta, zejména jsou-li pneu-
matiky a půda ještě suché. V okamžiku vystoupení se
totiž můžeme stát „uzemněním" našeho auta a tím ini-
ciovat blesk. Za mokra by toto riziko mělo být výrazně
nižší.

Za relativně bezpečný lze považovat pobyt v autě
s uzavřenou plechovou karosérií. Stihneme-li to ještě
před bouřkou, zatáhneme či demontujeme všechny
externí antény.

Pokud nás bouřka zastihne v otevřené krajině, sna-
žíme se vyhledat co nejnižší polohy. Na vyvýšených
místech zaujmeme co nejnižší polohu, nikoliv však
vleže; zároveň se snažíme o co nejmenší kontakt na-
šeho těla se zemí. Z tohoto důvodu je doporučována
poloha v podřepu, pokud možno na špičkách. Pokud
jsme ve skupině, raději se rozdělíme a hlavně se nebu-
deme držet za ruce.

Bezpečnostní pravidla bychom měli zachovat po
dobu alespoň 20 až 30 minut od posledního blesku či
zahřmění.

Vítr

Za bouřek se nejčastěji prudký nárazový vítr vysky-
tuje na jejich čele, těsně před nástupem srážek. Nejví-
ce úrazů způsobených větrem jde na vrub vyvrácených

RADY NEJEN NA VÝLETY

SÍDLO FIRMY
PRAHA 10-DUBEČ

PLASTOVÁ OKNA,
ŽALUZIE, TĚSNĚNÍ

OTEVŘENO:
PO-ČT:  8.00 –  17.00
PÁTEK:  8.00 – 12.00

PROVOZOVNA SE VZORKY

TEL.: 272 703 018 AREÁL VÚ BĚCHOVICE
MOBIL: 602 780 346 PODNIKATELSKÁ 539
WWW.AKPA.CZ PRAHA 9-BĚCHOVICE
INFO@AKPA.CZ
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LITERÁRNÍ KOUTEK

Imaginace

Snažím se vykročit zpět a připomenout si éru krát-
kých sukní, kalhot do zvonů, optimistických melodií,
rudých šátků, modrých košil, nedostatkového zboží,
trvalé dočasnosti, socialistických závazků, dobrovol-
ně povinných brigád, železných nedělí a prázdných pro-
jevů. Chci kráčet ulicí a pozorovat šeď činžovních domů
s padající omítkou, výkladní skříně s budovatelskými
hesly, obchody s vývěskou INVENTURA a ZAVŘENO,
fronty před prodejnami knih, masa – uzenin a zeleniny,
prodavačky s kyselým bezmocným úsměvem, vlající
rudé praporky na oknech povolující radost a nikdy jinak,
fabriky vykořisťovatelů zdobené pěticípou hvězdou.

Chci se vydat do určených spřátelených států za
odpočinkem, poznáním, mladostí, dobrodružstvím a na
opačné straně mlčky projíždět zchátralými vesnicemi
vojenského hraničního pásma oživeného hlídkujícími,
podezíravými a všemocnými patrolami až do země lidí
zdravých lidských pořádků.

Chci zažít nucený výcvik v zelených stejnokrojích,
dunivý pochod se zpěvem v semknutém řadu, stříhání
a vyprazdňování hlav, ranní škrábání brambor, hliníko-
vé stravování na povel, čištění vysokých bot černým
vojenským mazadlem a kontrolu zapnutí všech viditel-
ných i neviditelných knoflíků.

Chci nahlédnout do domácností se spícími dětmi
a starostlivými rodiči.

Chci ještě spatřit vysoký kouřící hrnec na plynovém
hořáku s vyvářejícími se dětskými plínkami.

Chci slyšet noční rušené zprávy odjinud.
Chci vykročit zpět a zjistit, zda to vše skutečně bylo.
Snažím se vykročit zpět, tápu však jak mim před

imaginární tabulí skla.
Jdu vpřed.

Henri Tata

stromů a ulámaných velkých větví a jejich následného
pádu buď přímo na člověka, nebo na vozidlo v němž
člověk právě sedí, nebo před jedoucí vozidlo s násled-
nou havárií. Následují úrazy způsobené padající střeš-
ní krytinou a okapy.

Za silného větru se nebudeme zdržovat v blízkosti
větších stromů, u kterých může dojít k jejich vyvráce-
ní nebo ulomení větších větví. Platí to jak pro člověka
pohybujícího se volně krajinou, tak pro táboření ve sta-
nech nebo různých chatkách, tak pro pobyt v zaparko-
vaném či jedoucím autě.

V městských ulicích omezíme za silného větru po-
hyb poblíž vyšších budov, a to bez ohledu na typ střešní
krytiny – vítr může utrhnout jak jednotlivé střešní taš-
ky, tak kusy plechových střech. Je-li to možné, pře-
čkáme nejprudší nárazy větru někde v uzavřených pro-
storách nebo naopak na zcela volném prostranství.

Dáváme si pozor na možnost pádu drátů elektric-
kých rozvodů. Pokud dráty vysokého napětí leží na
zemi, zásadně se k nim nepřibližujeme.

Za jízdy autem snížíme přiměřeně rychlost – neče-
kaný boční náraz větru může auto učinit neovladatel-
ným, případně jej vytlačit ze silnice.

Pokud nás prudký vítr zastihne na vodní hladině,
snažíme se co nejrychleji dostat na břeh.

Krupobití

Kroupy jsou poměrně běžným jevem doprováze-
jícím bouřky, ale nebezpečným začíná být krupobi-
tí tehdy, když se vyskytnou kroupy o průměru větším
než cca 2 cm. Výjimečně se mohou vyskytnout kroupy
o průměru nad 5 cm (rekord v ČR je cca 12 cm), které
pak mohou způsobit vážná zranění či velké hmotné
škody. V případě blížícího se nebo začínajícího krupo-
bití – zvláště při výskytu krup větších velikostí – dopo-
ručujeme okamžitě vyhledat bezpečný úkryt. Jestliže
řídíme vozidlo, okamžitě zastavíme na bezpečném
místě (nejlépe pod nízkými stromy nebo pod jiným vhod-
ným úkrytem), neboť kroupy mohou poničit karosérii či
rozbít (zejména přední) skla automobilů. Máme-li po
ruce nějakou těžší deku, přehodíme ji přes přední okno
a alespoň část karosérie. Protože největší kroupy se
zpravidla vyskytují až na závěr krupobití, vyčkáme
v úkrytu až do jeho naprostého odeznění.

Podle Českého hydrometeorologického ústavu
připravil Jan Jech

Dne 6. června se tvořily v Běchovicích i směrem od Prahy neko-
nečné fronty aut. Důvodem bylo vyprošťování náklaďáku, který
skončil v příkopu před nádražím. Zbytečné nehody tak znepříjem-
ňují cestování nejen řidičům, ale i cestujícím v autobusech MHD.
Jeden z nich, Petr Sybol, pořídil tento snímek a dal jej na internet.

Fotosběrna
Jan Jech, Do Říčan 371

zpracovává klasické (od 2,90,- Kč)
i digitální zakázky. (od 1,90,- Kč)

Informace na tel. 606 481 222
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KAM ZA KULTUROU

Fenomén jménem Star Wars
Trilogie Hvězdné války v sobě spojuje žánry fantasy

a science fiction. Její příběh je přepracovanou pohád-
kou o tom, jak neznámý mladík do světa vyšel, prožil
mnohá dobrodružství a porazil přitom zlo. Děj je mimo-
řádně propracovaný a například proti filmu Pán prstenů
má jednu nespornou výhodu. George Lucas Hvězdné
války staví jako svůj vlastní příběh. Navíc každý film
zabírá něco kolem dvou hodin, proto je divácky stravi-
telnější.

Epizoda I: Skrytá hrozba, Epizoda II: Klony útočí
a nová Epizoda III: Pomsta Sithů vlastně zaznamená-
vají vývoj Anakina Skywalkera od malého kluka přes
rytíře Jedi až k Darthu Vaderovi. Všechny tři díly se
odehrávají na pozadí problémů v galaktické republice,
kde se senátor Palpatine snaží chytrými intrikami uchvá-
tit moc. Děj divákovi chvílemi připadá jako uměle vy-
tvořený, aby bylo jak zaplnit prázdné místo. Kde už
tvůrci nevědí, jak dál, nahrazují děj speciálními efekty
a souboji, což není zrovna tou nejšťastnější volbou.
Proč tomu tak je a proč už druhou trilogii neprovází
taková síla, neví asi ani sám George Lucas. Možná je
to proto, že poslední tři filmy režíroval sám a filmy tak
působí trochu monotónně, na rozdíl od první trilogie.

Lucas režíroval pouze Novou naději (Impérium vrací
úder režíroval Irvin Kershner, který se zasloužil o ne-
jedno vylepšení dějové linie, díky čemuž dochází
k zajímavým zvratům v příběhu; Návrat Jediho pak re-
žíroval Richard Marquand). I přesto, že Epizoda I je
v pořadí děje první v řadě, doporučuji divákům, kteří
ještě Hvězdné války neviděli, aby začali u Nové nadě-
je, pokračovali přes Impérium a vrátili se k úderům až
k Návratu Jediho. Při sledování filmů v chronologickém
pořadí by pak totiž byli připraveni o to nejlepší a děj by
pro ně nebyl tak strhující.

Je bez diskuzí, že Hvězdné války jsou velkým fil-
movým fenoménem. Ve Spojených státech a Kanadě
dohromady je Nová naděje hned po Titaniku druhým
nejvýdělečnějším filmem všech dob. Hvězdné války byly
prvním filmem, na který se v USA stály fronty. I po
téměř třiceti letech se stále drží na předních místech
jak diváckých žebříčků, tak na žebříčcích filmových
kritiků. Popularitu dosvědčuje i neustálý zájem režisé-
rů parodovat tyto filmy. Parodie můžeme najít ve fil-
mech Žhavé výstřely II, Spaceballs, ale i v seriálech
jako Simpsonovi. Takovou klasikou je nejen používání
např. světelných mečů, ale i typických výroků jako: „Já
jsem tvůj otec!“, nebo: „Nechť tě provází síla!“

Hvězdné války jsou zkrátka ságou, která ovlivnila
několik diváckých generací. Některými generacemi je
navždy zatracována, jinými oslavována. Je na vás, jak
k ní přistoupíte.

Nikola Balaš
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sledoval. Za to, že jsme byli hodní, snaživí a vzorní,
nechal nám v lese překvapení.

Tak vidíte, děti mají ve školce stále co dělat. Proto
se už těšíme na ty nové, které k nám přijdou v září.
A těm, které se s námi letos rozloučily přejeme šťast-
ný vstup do školy a samé hezké známky. Takže Honzí-
kové, Moničko, Eliško, Adélko, Víťo, Andrejko a Míšo
hodně štěstí.

Fotografie z akcí MŠ lze zhlédnout na internetových
stránkách www.zsbechovice.cz.

Chtěli bychom se také rozloučit s paní Martou Hruš-
kovou a popřát jí hodně zdraví a optimismu i v dalších
letech a poděkovat za všechno co pro školku udělala.

Přejeme krásné léto plné sluníčka.
Za MŠ Radka Požárková

Na výlet do Tábora na husit-
ské dny a na Červenou Lhotu
jsme se vydali se 4. třídou. Jeli
jsme autobusem, a když jsme
dorazili, dali nám takový malý
testík. Mohli jsme si také vyro-
bit keramický předmět a nebo
si zažonglovat. Bylo tam také
představení, jak válčili husité
a křižáci. Když skončilo, dostali
jsme polévku v chlebu.

Po návštěvě tohoto města jsme se vydali na Červe-
nou Lhotu. Na zámku to bylo velice zajímavé. Nejvíce
mě zaujala pověst o tom, proč je zámek červený. Jed-
na princezna, která se zbláznila, skočila z okna na
kameny. Její krev vystříkla na zeď zámku a nešla za-
barvit. Tak pan král Červenou Lhotu obarvil na červeno.

Po návštěvě zámku jsme si mohli koupit upomínko-
vé předměty.

Tereza Birková a Veronika Kárníková
5. třída

Ahoj školko, škola volá…
Je za námi další školní rok.

Velmi rychle utekl a za chvíli
budeme vítat nové děti do škol-
ky. Ale nepředbíhejme, ještě
nás čeká léto a prázdniny.

V tomto školním roce jsme
měli spoustu aktivit, které se
nám vydařily a děti bavily. Kaž-

dý měsíc naši školku navštívilo divadélko. V zimním
období jezdíme do sauny, pracujeme s keramickou hlí-
nou, hrajeme na flétničku a něco se učíme i anglicky.
Ale také pořádáme masopustní rej masek, vítáme jaro,
těšíme se na Velikonoce.

V dubnu jsou z nás čarodějnice a čarodějové, kvě-
ten patří maminkám. Pořádáme pro ně besídky ve školce
a byli jsme pozváni i do Domu s pečovatelskou služ-
bou U sv. Anny, kde jsme také předvedli pohádku
a recitovali několik básniček. Sklidili jsme potlesk
a dostali sladkou odměnu.

V červnu jsme nejraději venku, takže jsme si udělali
sportovní dopoledne v maskách. Tancovalo se, soutě-
žilo a za splněné úkoly dostal každý odměnu. Tímto
jsme se zároveň rozloučili se svými spolužáky, kteří
jdou do školy. Odpoledne jsme ještě pozvali rodiče
a všichni společně jsme si u táboráku opekli buřty.

Na polodenním výletě jsme byli v Ostré nad Labem,
kde jsme navštívili Botanicus, což je vesnice historic-
kých řemesel a umění. Tady jsme měli možnost zhléd-
nout, jak pracují dráteníci, provazci, hrnčíři, jak se pra-
covalo s kamenem a dřevem, rýžovalo se zlato, jak se
vyrábí papír, svíčky, jak se peklo a nejvíce se nám
líbila lékárna, kde jsme měli možnost vyrobit si mýdlo.

Jistě všichni uznáte, že po takové práci jsme dosta-
li hlad, a tak jsme se i stylově najedli. Keltská palačin-
ka z pohankové mouky byla výborná a zapili jsme ji
sirupem vyrobeným z bylinek ze zdejších zahrad.

Ještě jeden výlet nás čekal do Klánovického lesa.
Máme tam totiž poklad, který musíme najít. Schoval
ho tam hodný skřítek, který nás ve školce pořád stále

ZA HUSITY DO TÁBORA

Ve čtvrtek 9. 6. 2005 se školní družina vydala smě-
rem do Kuťat, ale do parku si hrát nešla. Pokračovala
dále po cestě a došla k vratům, kde nás čekala slečna
Jindra Horná. Odvedla nás k sobě na rodinnou farmu
v Běchovicích, kde nám ukázala zvířátka. Družinové
děti přinesly pro zvířátka plno dobrot a samy je potom
krmily. Na farmě měli čtyři velké koně, jednoho poníka,
krávu, berana a ovci. Moc se to dětem líbilo a ani se
nechtěly vrátit zpět do školní družiny na svačinku. Děti
ocenily, že mohly zvířátka krmit a pohladit si je.

Protože se nám tam moc líbilo, vydali jsme se ke
slečně Horné ještě jednou. Tentokrát jsme kromě krme-
ní zvířátek jezdili na krásném bílém poníkovi. Děti se

Polévka z chleba nechutná?

Na cestě za pokladem do lesa se musely děti řádně posilnit

DRUŽINA V SEDLE
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už dlouho dopředu moc těšily. Myslím si, že tento
zážitek byl pro ně jedním z největších za celý školní
rok. Proto bychom chtěly slečně Horné za všechny
družinové děti a nás vychovatelky moc poděkovat.

Radka Žaloudková a Kateřina Zemanová

Dne 22. června jsme v 7.50 hod. odjeli do pražské
ZOO. Jeli jsme autobusem a tramvají. Když jsme dora-
zili k ZOO, paní učitelka nám rozdala vstupenky, které
jsme vyhráli za sběr.

Jako první jsme viděli pandu červenou, která se scho-
vala v keři. Potom jsme potkali zvíře, které můžeme
naučit mluvit, tedy papouška. Tihle v ZOO sice nemlu-
vili, ale měli hezké pestré barvy a štěbetali, jako kdyby
mluvili. Potkali jsme také supy, kteří byli ve velké kleci.
Viděli jsme i největší obyvatelé ZOO slony a hrochy.

Zašli jsme se podívat i na ještěry, krajtu a byly tam
i obří želvy. Nezapomněli jsme ani na pavilon šelem.
Tam jsme viděli krásné velké tygry, levharty a dokonce
i menší anakondu. Druhý největší zážitek ze ZOO byl,
když jsme se zašli podívat na opičí matku a její malé
mláďátko. To lezlo na provazy, občas spadlo na zem,
ale naštěstí opičí matka byla nablízku. Nejhezčí záži-
tek ze ZOO byl, když jsme spatřili černé kozy. Pro ně
tam byly postaveny automaty, kde byly kuličky, které
ony jedly. Tři malé černé kozy přeskočily plot a šly
s námi dál. Až po chvilce se zastavily a dál jsme už šli
zase pouze v počtu osmnácti žáků. Bylo tam toho mno-
hem a mnohem více. Dokonce jsme si tam i něco kou-
pili. Potom už jsme se těšili domů

Martin Jurča
4. třída

Ve středu 22. 6. 2005 žáci 2. třídy jeli na výlet po
Vltavě. Tento výlet byl odměnou za první místo ve sbě-
ru papíru v průměru na žáka. Plavba se nám líbila, pro-
jeli jsme se k ZOO a zpět. V příštím školním roce se
budeme opět snažit zvítězit.

Silovská Alena

Od března žáci 2. stupně při pracovním vyučování
„bavili“ pěstováním tabáku. Přihlásili jsme se do pro-
jektu OZON. Tento projekt měří množství škodlivého
přízemního ozonu v ČR. Při celoplošném výzkumu
pomáhají žáci ZŠ.

Vyseli jsme malinkatá semínka a vyrostly obrovité
rostliny. Tyto tabáky jsou citlivé na množství přízemní-
ho ozonu, který způsobuje rostlinám skvrny, fleky
a usychání listů, lidem dýchací potíže.

Po tříměsíční práci jsme zjistili, že naše rostliny jsou
poškozeny asi ze 30%. Takto dobrá zpráva je zkresle-
na skutečností, že bylo málo slunných dní a hodně

deště. Pozemek je ze čtyř stran chráněný zdí. Počítali
jsme i množství aut, která projela v poledních hodi-
nách po hlavní ulici a čísla byla velmi vysoká. Do Pra-
hy v době od 12 do 12.30 hod. jelo 7 tiráků, 386 lidí
v 261 osobních autech a 81 nákladních aut.

Po prázdninách dostaneme informace, jak vyhodno-
tili měření a pozorování dětí odborníci a jak vypadá
situace. Zatím víme, že od roku 1975 se koncentrace
zvýšila z 20 na 40 pp6, a to hlavně díky narůstající
automobilové dopravě.

Jitka Kolářová

Dne 9. 6. 2005 se uskutečnil výlet na Konopiště. Žáci
první a druhé třídy přišli do školy na osmou hodinu.
Přistavený autobus je odvezl na určené místo. Tam je
čekalo překvapení. Nasedli do vláčku, který je odvezl
do zámku. To bylo křiku a jásotu. V zámecké zahradě
se předvedl páv v celé své nádheře. Krásné komnaty
v zámku a hlavně výzdoba loveckých trofejí se dětem
moc líbila. Rádi budeme podobný výlet opakovat.

Jaroslava Herzogová

Středověké mučení si vyzkoušeli i dobrovolníci z mateřské školy

Na vláček budou vzpomínat především ti, kteří s ním jeli poprvé

ZA SBĚR DO ZOO A NA PARNÍK

PROJEKT OZON V CÍLI

VLÁČKEM NA KONOPIŠTĚ
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ELEKTROINSTALACE DO 1 000 V

rodinné domy * bytové jednotky
dílny * průmyslové rozvody
kanceláře * el. revize zařízení
přihlášky PRE a STE    *   hromosvody
rekonstrukce bytových jader
slaboproudé rozvody:

 DT, STA, ST, počítačové sítě
přípojky NN do 400 V
opravy a havárie kabelů a el. zařízení
výroba rozvaděčů NN

tel./fax: 281 970 344
tel. privát: 281 972 632
mobil: 603 413 202 Vladimír Lacina
mobil: 605 771 056 Jiří Koubský

e-mail: lacina-koubsky@cbox.cz
www.lacina-koubsky.cz

Sdružení elektro
Elektroinstalace

Lacina – Koubský
Praha 9-Újezd nad Lesy,

 Chmelická 556

korespondenční adresa:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Chmelická 556
PSČ: 190 16

kancelář firmy:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Sulovická 1234
Areál Stavebniny STAKO

Železniční stanice Praha-Běchovice leží na význam-
né železniční trati ČD 011 Praha – Český Brod – Kolín.
Po této trati jsou vedeny kromě vlaků zastávkových
i vlaky vyšších kategorií až do SuperCity. Velmi vý-
znamná je zde také nákladní doprava. Čilý provoz na
trati usnadňuje to, že je mezi Poříčany a právě Prahou-
Běchovicemi trojkolejná, přičemž prostřední kolej nemá
v menších stanicích a zastávkách nástupiště a využí-
vají ji pouze rychlé vlaky, které téměř nikde nestaví.

Železniční stanice v Běchovicích byla uvedena do
provozu spolu s tratí z Olomouce do Prahy 1. září 1845.
Na první pražské parostrojní železnici ležely na území
dnešní Prahy jen dvě stanice – kromě Běchovic ještě
Masarykovo nádraží. Úsek železnice mezi těmito dvě-
ma stanicemi byl dvoukolejný, ve zbytku délky pak byla
trať jen jednokolejná.

V době vzniku mělo běchovické nádraží pouhé tři
koleje. Dnes je velmi rozsáhlé a významné pro osobní
i nákladní dopravu. Využití cestujícími je zde poměrně
slušné, ale mohlo by být mnohem vyšší. Intervaly vla-
ků jsou velmi solidní – ve špičkách pracovních dnů se
jezdí v intervalu 30 minut, v jiných obdobích 60 minut.

160 LET BĚCHOVICKÉHO NÁDRAŽÍ

V současné době jsou už všechny zastávkové vla-
ky na trati ČD 011 obsluhovány moderními dvoupod-
lažními elektrickými jednotkami řady 471.

Ještě před několika lety byl vozový park zastáv-
kových vlaků na trati 011 rozmanitější. Jezdily zde
zejména klasické kulaté modré „panťáky" řad 451 a 452.
Provoz doplňovaly jednotky řady 470 z počátku deva-
desátých let.

Směrem do Prahy jezdí zastávkové vlaky z Běcho-
vic především na Masarykovo nádraží, pouze jeden
dopolední vlak jede z kapacitních důvodů na nádraží
Praha-Holešovice a poslední večerní zastávkový vlak
je ukončen na Hlavním nádraží. Opačným směrem jezdí
většina vlaků do Kolína, některé pouze do Českého
Brodu.

V úseku Praha – Pečky je železniční trať 011 plně
integrována, na zastávkových a spěšných vlacích lze
tedy využívat jednotlivé jízdenky Pražské integrované
dopravy kromě nepřestupních. Každá železniční stani-
ce i zastávka v tomto úseku je vybavena označovací-
mi strojky jízdenek PID.

Vybrané spoje pouze pro městskou dopravní obslu-
hu by se stále hodily. Vždyť u běchovického nádraží je
i parkoviště P+R, které předpokládá, že řidiči automo-
bilů budou dále pokračovat vlakem. Zatím to nedělá
téměř nikdo.

Nádražní budova byla svědkem srážky,  kdy zde byla  17. 6. 1848
přepadena a rozprášena husary pluku Windischgrátzova Národ-
ní garda z Chrudimska.

Nové dvoupatrové soupravy řady 471 jezdí na pravidelných linkách
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ŠKVORECKÁ 871, ÚVALY 281 980 193–4, 602 384 790
www.krutsky.cz   e-mail: stavebniny@krutsky.cz

DOPRAVA  AUTY LIAZ S HR A MAN S HR

AKCE SRPEN:
************************

!!! CIHLY A PŘÍČKOVKY POROTHERM – KAMIONOVÁ DODÁVKA
 SLEVA  20 % * !!!

!!! PŘESNÉ TVÁRNICE A PŘÍČKOVKY YTONG SLEVA 10 % * !!!

!!! ORSIL–ORSIK, ISOVER–RIO  SLEVA 30 % * !!!

OTEVŘENO TÓNOVACÍ CENTRUM FASÁDNÍCH OMÍTEK A BAREV

ZAVÁDĚCÍ CENY PRO MĚSÍC ČERVENEC:
AKRYLÁTOVÉ A SILIKONOVÉ PROBARVENÉ OMÍTKY SLEVA 31 % *

FASÁDNÍ BARVY SLEVA 20 % *
TÓNOVÁNÍ NA POČKÁNÍ

!!! DALŠÍ  ZAJÍMAVÉ SLEVY – INFORMACE VE STAVEBNINÁCH !!!
* SLEVY PLATÍ Z CEN VÝROBCE

MONTÁŽ STŘEŠNÍCH OKEN VELUX ZDARMA (5 % DPH)

Po červencové přestávce jsme opět vyšli do ulic,
abychom navštívili další běchovickou restauraci. Vy-
brali jsme Restaurant cafe Columbus. Dříve nádražní
restaurace, do které chodívali na držkovou polévku
mnozí strojvedoucí i cestu-
jící. Hospoda U Cermanů
s altánkem, kde hrála hud-
ba a bylo možné i tancovat,
pozvolna chátrala, až byl její
provoz ukončen. Její roz-
květ nastal po roce 1990,
kdy byla celá zrekonstruo-
vána a vybudováno prostor-
né parkoviště. V současné
době má otevřeno ve všed-
ní dny od 9.30 do 16.00 ho-
din. V jídelně i přilehlém salonku je 50 míst. Máte-li
chuť na něco zajímavého, doporučí vám specialitu šéfa
kuchyně, hermelínové kuře. Pokud máte v peněžence
padesátikorunu, dostanete výborné saláty. K jídlu si
můžete dát desítku Radegast za 19,- Kč nebo
Plzeňský Prazdroj za 26,- Kč. Salonek je vhodný
k nejrůznějším příležitostem, oslavám, promocím,
rodinným akcím nebo k pronajmutí za účelem semi-

OD VÝČEPU K VÝČEPU
nářů, konferencí či školení. Menu jsou ochotni při-
pravit podle přání zákazníka.

Současně s restaurací bylo vybudováno Občerstve-
ní. Otevřeno mají od pondělí do pátku od 6.30 do 14.30
hodin. V horkých dnech nabízí občerstvení nejen pro
projíždějící řidiče, ale i pro cestující čekající na příjezd
autobusu. Vnitřní kapacita je 16 míst, ale za pěkného
počasí lze sedět i venku. Specialitou jsou teplé snída-
ně, ke kterým si můžete dát mimo jiné polévku nebo
smaženky. Do padesátikoruny se vejde sekaná se sa-
látem. K obědu jsou klasická vařená jídla – dnes byl
například jelení guláš. Desetistupňový Radegast tu stojí
15,- Kč. A tak nezbývá než popřát dobou chuť všem
stálým i náhodným hostům.

Jan Jech

Autobusovou čekárnu nahra-
dilo rychlé občerstvení

Columbus vítá každého, kdo přijíždí do Běchovic od Prahy

„PARTNER PRO VAŠI STAVBU“

STAVEBNINY KRUTSKÝ
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Autoři fotografií uveřejněných v tomto čísle:

Hana Horáková (1), Lubor Horák (1), Jan Jech (8), Petr Sybol (1),
Radka Požárková (2), Jaroslava Herzogová (1)

Blahopřání
a poděkování

Skutečného mládí
dosahujeme ve zralých letech

               Coctea

ZAMYŠLENÍ NAD LÉTEM

Prázdniny a dovolené jsou v plném proudu, jezdíme
k moři, do cizích zajímavých zemí, po krásných místech
v naší republice, nebo jen na chaty, dokonce jsme spoko-
jeni i v chládku stromů našich zahrádek. Důležité pro nás
je, aby byla pohoda a trochu slušné počasí. Na začátku
prázdnin nám počasí moc nepřálo. Pan František Nepil
v knize „Dobré a ještě lepší ráno“ rozlišuje počasí na krás-
né, nevalné a psí. V krásném počasí se podle F. Nepila dá
například sklízet, v nevalném se sklízet musí a psí poča-
sí je za trest. Krásné počasí má rád každý, nevalné nikdo
a psí vůbec nikdo. Přeji vám, aby bylo většinu dní tohoto
léta počasí krásné, nikoliv nevalné, natož aby bylo psí.

Nové knihy, které vás v knihovně čekají v září:

Pro děti
Josef Kainar Nevídáno neslýcháno

Pro mládež – dívky
Lenka Lanczová Sólo pro Kristýnu
Lenka Lanczová Blbej fór

Naučná literatura
Kol. autorů AV Pravidla českého pravopisu
Dagmar Mocná Encyklopedie literárních žánrů
Martin Gregora Kniha o matce a dítěti
Petr Ondráček Před přídí mys Horn
Jiří Suchý Encyklopedie J. Suchého

– divadlo 1997-2002

Beletrie
Milan Kundera Můj Janáček
Jan Trefulka Skřipce na ptáčky
Jan Trefulka Zločin pozdvižení
Jan Zrzavý O něm a s ním
Jean Plandy Vítězná Viktorie
Gabriel G. Márquez Na paměť mým smutným courám
Brigitte Riebová Brány noci
Joy Fieldingová Ztracená
Albert Sánchez Piňo Studená kůže

Věra Santolíková, knihovnice

V roce 1853 koupil běchovickou poštu uherský šlech-
tic baron Vojtěch. Derczenyi. Nad poštou měl sice do-
zor erár (stát), ale byla stále dědičnou. Dědičnosti se
vzdal baron v roce 1896. V roce 1856 zakoupil od Regi-
ny Ennisové z Atteru v Dolních Počernicích počernic-
ký zámek s pivovarem a statkem.

Zdeněk Váňa

STŘÍPKY Z HISTORIE

Děkuji Úřadu MČ Praha-Běchovice za milou návště-
vu a dárek, který jsem dostal k mým jublilejním naro-
zeninám.

Václav Faustus

Chtěla bych poděkovat paní Svobodové a Buriano-
vé, které mi přišly blahopřát k mým narozeninám a pře-
daly mi hezký dárek.

Josefa Bížová

Děkuji pracovnicím ÚMČ Praha-Běchovice za dárek
a blahopřání k mému životnímu jubileu.

Elsa Hálová

Chtěla bych poděkovat za návštěvu z ÚMČ Praha-
Běchovice, která mi předala dárek a gratulaci k mým
narozeninám.

Anna Lesná

Děkuji Úřadu MČ Praha-Běchovice a pracovnicím
DPS za blahopřání a milý dárek, který jsem obdržel při
příležitosti mých narozenin.

Gustav Elsner

Děkuji za blahopřání a pěkný dárek k mým sedmde-
sátinám Úřadu MČ Praha-Běchovice, které mně vyjád-
řili a předali starosta Ing. Santolík a paní Svobodová.
V této souvislosti si dovoluji připomenout, že je to
v letošním roce již 30 let příjemného a zajímavého ži-
vota naší rodiny v Běchovicích.

Vladislav Hobík

Zastupitelstvo Městské části Praha-
Běchovice a redakční rada Života Bě-
chovic blahopřeje všem spoluobčanům,
kteří se dožívají v měsíci srpnu 2005
významného životního jubilea a přeje jim
pevné zdraví do dalších let.


